

中文心得：

釜慶大學位在韓國第二大城市釜山廣域市，並且也是釜山唯一一個在平地上的大學。釜山是一個靠海的城市，可以類比成高雄。

在交換期間，我一共修習了三堂課程，分別是文化課、韓文課和商業中文課。文化課是英文授課並且在介紹韓國的一些社會問題，上課有分組活動和電影欣賞，是我最喜歡也很推薦的一堂課。而韓文課則是比較初階的韓文課，因為我之前有一點底子了，所以選擇了這堂基礎韓文二。雖然是全韓文授課但是老師會用最簡單的句子讓大家都能聽懂，整體來說沒有太難的地方。最後一堂中文課則是因為想去和當地的韓國學生交流才選擇的。這堂課是韓國中文系學生的選修課，而下課前都會有韓國學生和母語學生的討論活動，所以也蠻好玩的。

在課外學習的部分，我有去基礎韓文課老師舉辦的語言交換活動。雖然我沒有去很多次，但是每一次去都覺得我有學到了一些韓文，除此之外還有一些小點心可以吃，真的蠻有趣的。

出國交換最重要的收穫就是可以體驗當地人的日常，因為當拿到外國人登錄證的時候，就可以去辦理銀行帳戶，或是申請一些韓國 app 的實名制會員，到了這個時候我才完整地感受到我真正的在韓國生活了。而且到了異國他鄉，一開始人生地不熟，什麼事情都要自己去習慣。這種適應新環境的能力也可以在出國交換的時候培養。

我原本是一個不喜歡改變環境的人，就是喜歡待在自己的舒適圈，這次在韓國生活對我最大的改變是讓我覺得其實跨出舒適圈並沒有那麼難，雖然我在剛到韓國的那幾天都在懷疑我到底出來交換究竟是不是正確的。但是現在經歷了一學期的種種事情，我現在能肯定的說交換學生真的是我這輩子做過最正確的決定了。

原本選擇韓國，最最主要的目的是為了追星和看英雄聯盟的比賽。我在很久以前就很想要看韓團的演唱會，還有在韓國的現場看線下的比賽來感受氛圍。很幸運地，這次的交換讓我的夢想得以實現，讓

我覺得這趟交換非常值得。我也感謝我的父母支持我來交換，並且給予金錢上的支助。

在這篇文章的最後，我想要給想來釜山交換學生的一個建議，就是請大家一定要去買釜山 pass，因為這樣可以在去觀光景點的時候省下很多的錢，也能讓旅遊體驗更好。還有就是對於外國人登錄證，這個東西對交換學生非常重要，可以視為居留證。因為登錄證原本學校會幫忙團體辦理，但是這樣效率真的是太差了，交換一學期也才四個月，登錄證從申請到拿到就要經過三個月，代表只有一個月能夠享受登錄證帶來的便利性，例如辦理銀行帳戶、會員實名制等等的，可以和韓國人做一樣的事情。所以如果想要快點享受這些福利的人，建議可以在拿到交換簽證之後先去網路上預約登錄證的個人申請，這樣就可以更快的拿到登錄證了，我大約是在來韓國的一個月後拿到的，相比學校辦理還要快上兩個月，因此這邊推薦大家可以先去預約登錄證的申請。

英文心得：

Pukyong National University is located in Busan, the second-largest city in South Korea, and it's the only university in Busan situated entirely on flat land. Busan is a coastal city and can be compared to Kaohsiung in Taiwan.

During my exchange, I took three courses: a culture class, a Korean language class, and a Business Chinese class. The culture class was taught in English and covered various social issues in Korea. It included group activities and movie screenings, and it was my favorite and most highly recommended course. The Korean class was an elementary-level course. Since I had some prior experience with the language, I chose "Basic Korean II." Although the class was taught entirely in Korean, the teacher used simple sentences to ensure everyone could understand, so it wasn't too difficult overall. Lastly, I took the Chinese class to interact with local Korean students.

This elective was for Korean students majoring in Chinese, and before the end of each class, we had group discussions between Korean and native Chinese speakers, which was quite fun.

Outside of class, I also participated in a language exchange program organized by my Korean teacher. Although I didn't attend many sessions, each time I did, I felt like I learned something new in Korean. Plus, there were snacks provided, making it a very enjoyable experience.

The most important takeaway from this exchange was the opportunity to experience the daily life of locals. After receiving my Alien Registration Card (ARC), I was able to open a bank account and sign up for real-name verified Korean apps. That's when I truly felt like I was living in Korea. In a foreign country, especially at the beginning when everything is unfamiliar, you have to get used to doing everything on your own. This kind of experience really helped me develop the ability to adapt to new environments.

Originally, I was someone who didn't like change and preferred staying in my comfort zone. But living in Korea helped me realize that stepping out of my comfort zone isn't as hard as I thought. During the first few days in Korea, I often questioned whether going on exchange was the right decision. But after going through everything in that semester, I can now confidently say that becoming an exchange student was one of the best decisions I've ever made.

The main reason I chose Korea was because I'm a fan of K-pop and also enjoy watching League of Legends tournaments. I had always dreamed of attending a K-pop concert and watching a live match in Korea to experience the atmosphere. Thankfully, this exchange gave me the chance to fulfill those dreams, making the whole experience feel so worthwhile. I'm also

incredibly grateful to my parents for supporting my exchange and providing financial assistance.

Lastly, I'd like to give a piece of advice to anyone planning to do an exchange in Busan: definitely buy the **Busan Pass**. It'll save you a lot of money when visiting tourist attractions and enhance your overall travel experience. Another important thing is the **Alien Registration Card (ARC)**, which functions like a residence permit for exchange students. While the university offers group applications for the ARC, the process is very slow. Since a one-semester exchange is only about four months long, and it can take three months to receive the ARC through the school, that only leaves one month to enjoy its benefits—like opening a bank account or signing up for real-name memberships. So if you want to access these benefits sooner, I recommend making an individual reservation for your ARC application online as soon as you receive your visa. I got mine about a month after arriving in Korea, which was two months faster than the school-organized method. That's why I strongly recommend applying on your own.